
 

 
 

Krajský úřad Kraje Vysočina 
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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 4/2022  

konaného dne 21. 4. 2022 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner 6. Tomáš Preininger 

2. Zdeněk Faltus 7. Miloslav Vrzal 

3. Tereza Mašková 8. Ivan Kuželka 

4. Ondřej Škoda 9. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

5. Vít Kaňkovský (předseda)  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Pavel Antonín 4. Radek Černý (místopředseda) 

2. Jana Nagyová 5. Libor Kuchyňa 

3. Miroslav Vácha  

 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Vladislava Filová (Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina) 

3. Petr Novotný (Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina) 

4. Věra Palečková (Nemocnice Nové Město na Moravě) 

5. Eva Tomášová (Nemocnice Třebíč) 

6. David Rezničenko (Nemocnice Havlíčkův Brod) 

7. Michal Kozár (Nemocnice Pelhřimov) 

8. Lukáš Velev (Nemocnice Jihlava) 

9. Jindřich Petrák (KrÚ, odbor zdravotnictví) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Setkání se zástupcem ZZS Kraje Vysočina; 

3. Setkání se zástupci lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb zřizovaných Krajem 

Vysočina (hospodaření za rok 2021, personální situace, dopady COVID-19); 

4. Diskuze, různé; 

5. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu  
Vít Kaňkovský, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu č. 3/2022 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen.  
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2. Setkání se zástupcem ZZS Kraje Vysočina 
Na základě dotazů z minulého zasedání k veřejné zakázce ZZS Kraje Vysočina „Dodávka 
přenosných monitorů/defibrilátorů“ byli na zasedání pozváni zástupci ZZS Kraje Vysočina. 
Zdeněk Faltus se dotázal, proč byla vybrána firma s nejvyšší nabízenou cenou, kdo je výrobcem 
vybraného typu defibrilátoru a zda jsou s přístrojem zaměstnanci ZZS Kraje Vysočina většinově 
spokojeni. 
Vladislava Filová uvedla, že organizace stála před strategickým rozhodnutím, kdy muselo být 
obměněno přístrojové vybavení (monitory - defibrilátory) ve všech sanitních vozech. Bylo 
stanoveno několik parametrů, na základě kterých měly být nakoupeny přístroje, které budou 
schopny fungovat dalších 13 – 15 let. Pro veřejnou zakázku byly vypsány veřejně dostupné 
parametry a byly vyžádány ukázky, které byly součástí veřejné zakázky (2 přístroje byly 
zkoušeny v terénu). Před vypsáním veřejné zakázky jsou její kritéria zasílány k vyjádření 
odborové organizaci. Jedním z parametrů byla váha přístroje (záchranáři jej musí mnohdy nosit 
i na delší vzdálenost a v terénu), přenos dat a další medicínské a provozní parametry. Jednalo 
se o zakázku velkého rozsahu, do které se přihlásily čtyři firmy, jeden uchazeč byl vyloučen – 
nesplnění parametrů a nedodání zkušebního vzorku. Vybrána byla česká firma S&T Plus se 
sídlem v Praze, výrobcem je firma Philips. Cena je včetně servisu, jakmile se začne využívat 
přenos dat, tak ten se bude hradit zvlášť. Na závěr Vladislava Filová informovala o složení 
hodnotící komise a sdělila, že 85 % nákladů získala ZZS Kraje Vysočina zpět díky podpoře 
z fondu EU. 
 
Lukáš Kettner popsal zkušenosti s fungováním monitorů - defibrilátorů v praxi a doporučil 
důrazné řešení provozních problémů s dodavatelskou firmou. 
 
 
3. Setkání se zástupci lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb zřizovaných Krajem 
Vysočina (hospodaření za rok 2021, personální situace, dopady COVID-19) 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Nemocnice Nové Město na Moravě 
Věra Palečková předložila následující informace: 

- hospodaření nemocnice za rok 2021 skončilo ziskem ve výši 239 tis. Kč (díky 
kompenzaci za covidové pacienty); 

- závazky po splatnosti k 31. 12. 2021 byly ve výši 2,8 mil. Kč, pohledávky celkem ve výši 
100,9 mil. Kč; 

- kontokorent čerpán dle potřeby, rámec 45 mil. Kč; 
- factoringový rámec ve vztahu k VZP 60 mil. Kč, čerpán dle potřeby; 
- průměrná mzda 48 675 Kč; 
- vybrané ukazatele (porovnání let 2019-2020) – počet zaměstnanců roste, došlo 

k navýšení 8 lůžek na jednotce následné intenzivní péče, nižší počet hospitalizovaných 
osob (nemožnost plánovaných operací); 

- přehled nejvýznamnějších investic v celkové hodnotě 27,9 mil. Kč; 
- podíl nákladových a výnosových položek; 
- vývoj materiálových a osobních nákladů;  
- saldo pohledávek a závazků; 
- opatření ke zlepšení hospodaření; 
- informace o veřejných zakázkách – využívání elektronických aukcí, u nákupu léků 

a potravin je řešeno poptávkovým řízením (dynamický nákupní systém); 
- aktivity mediálního obrazu nemocnice; 
- přehled pochval a stížností; 
- ekonomické dopady v souvislosti s onemocněním COVID-19 – celkové navýšení nákladů 

cca o 66 mil. Kč; 
- záměry na následující období; 



 

Čís. jednací: KUJI 41630/2022  

Číslo stránky: 3 
 

- plánovaný investiční rozvoj v letech 2022-2023. 
 
Na základě dotazu Zdeňka Faltuse sdělila Věra Palečková, že factoring v letošním roce nebyl 
prozatím využit, tento institut ztratil význam.  
 
Nemocnice Třebíč 
Eva Tomášová předložila následující informace: 

- hospodaření nemocnice za rok 2021 skončilo ziskem ve výši 13,5 mil. Kč (díky 
kompenzaci za covidové pacienty); 

- podíl vybraných nákladů a výnosů; 
- historický vývoj osobních nákladů vůči nákladům celkovým; 
- pohledávky a závazky za rok 2021; 
- výkonnost – hospitalizace a ambulance; 
- ukazatele hospitalizační a ambulantní péče; 
- počty operací a porodů; 
- přehled darů; 
- významné investice pořízené v roce 2021; 
- veřejné zakázky realizované v roce 2021; 
- provozní informace: 

o počet zaměstnanců – výrazný personální nedostatek; 
o léčebně ošetřovatelský proces; 
o výstavba v nemocnici; 

- PR akce realizované v roce 2021; 
- dopady v souvislosti s onemocněním COVID-19 – za dobu trvání pandemie bylo 

hospitalizováno celkem 339 pacientů v intenzivní péči, 2034 na standardních lůžkách 
a 409 pacientů na LDN; 

- očkování – od září 2021 návrat do prostor nemocnice, zájem je nyní velmi omezený; 
- cíle a záměry pro rok 2022; 
- plánované PR aktivity v letošním roce – zejména oslavy 120. výročí vzniku nemocnice. 

 
Na základě dotazu Lukáše Kettnera sdělila Eva Tomášová, že urgentní příjem bude jednou ze 
stanic ARO, vedoucí lékařkou bude MUDr. Markéta Veselá a dodala, že od 1. 4. 2022 je novým 
náměstkem pro léčebnou péči MUDr. Jiří Jeřábek.   
 
Nemocnice Havlíčkův Brod 
David Rezničenko předložil následující informace: 

- hospodaření nemocnice za rok 2021 skončilo ziskem ve výši 518 tis. Kč (díky 
kompenzaci za covidové pacienty); 

- zvýšení výnosů oproti roku 2020 o 186 mil. Kč; 
- zvýšení nákladů oproti roku 2020 o 187 mil. Kč - největší nárůst nákladů je v položce 

osobních nákladů o 125,2 mil. Kč; 
- vývoj závazků v porovnání se stavem k 31. 12. 2020 – zvýšení celkových závazků 

o 10,2 mil. Kč a snížení polhůtních závazků o 22,3 mil. Kč; 
- výkonnost – hospitalizace a ambulance; 
- preskripce 2021; 
- významné investice v roce 2021 v celkové hodnotě 37,5 mil. Kč – nejnákladnější byla 

Gama kamera SPECT/CT (24,5 tis. Kč); 
- cíle pro rok 2022. 

 
Nemocnice Pelhřimov 
Michal Kozár předložil následující informace: 
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- hospodaření nemocnice za rok 2021 skončilo ziskem ve výši 10,3 mil. Kč - hlavními 
skutečnostmi, které ovlivnily výsledek roku 2021 je navýšení mezd zaměstnanců 
a hodnota úhrad od zdravotních pojišťoven; 

- dochází k poklesu počtu zaměstnanců; 
- přehled pohledávek a závazků; 
- stav zásob; 
- závěry rozboru hospodaření – přijatá opatření; 
- přehled vybraných ekonomických ukazatelů; 
- přehled stavu materiálu a zboží na skladě; 
- cash flow; 
- statistika lůžkových oddělení; 
- pořízené investice v roce 2021. 

 
Lukáš Kettner upozornil na generační problém, hrozí, že se nemocnice bude potýkat s výrazným 
personálním nedostatkem. 
 
Nemocnice Jihlava 
Lukáš Velev předložil následující informace: 

- vlivem doplatku za rok 2020 dopadlo hospodaření nejlépe za poslední roky; 
- nemocnice drží splatnost 6 měsíců po době dodání; 
- zavedení nového NIS, podařilo se zprovoznit strukturovanou medikaci; 
- stavební akce a rekonstrukce – rekonstrukce stravovacího komplexu, rekonstrukce 

energocentra, v areálu probíhá výstavba domova pro seniory; 
- perspektiva – růst cen, vysoká inflace, výpadek za 1. čtvrtletí; 
- obava o rozpad hospitalizačních služeb, problém udržet systém a strukturu zdravotních 

služeb. 
 
Následovala diskuse o zajišťování lékařské pohotovostní služby v jednotlivých nemocnicích 
a řešení nedostatku zdravotnického personálu.  
 
Vít Kaňkovský poděkoval ředitelům za účast na zasedání zdravotní komise a zvládnutí 
covidového období.  
 
 
4. Diskuze, různé 
Vladimír Novotný informoval o pravidlech pro poskytování stipendií pro účely zajištění pediatrů 
v Kraji Vysočina. Dále pohovořil o investičních akcích kraje a klesajícím počtu covid pozitivních 
pacientů v nemocnicích. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 19. 5. 2022 od 15:30. 
 
 
5. Závěr 
Vít Kaňkovský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Vít Kaňkovský 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
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tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 27. 4. 2022. 


